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  本刊中 包含“全氟烷基联烯砜,
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相关文章 
本文作者相关文章 

· 王小进 刘金涛  

由全氟烷基联烯砜和硝酮偶极加成反应生成的一类特殊环加成产物  
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摘要   研究了全氟烷基联烯砜和硝酮的偶极加成反应。与不含氟的联烯砜不同，由于氟烷基的强吸电子性，
使得全氟烷基联烯砜和硝酮在室温下即可发生反应，

以很高的收率得到一类新颖的内盐环状产物。产物结构通过谱学数据和X-射线单晶衍射分析确定。 
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Unusual Cycloadducts from the Dipolar Cycloaddition of Allenyl Perfluoroalkyl Sulfones to 
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Abstract  The dipolar cycloaddition reaction of allenyl perfluoroalkyl sulfones (1) to nitrones (2) was described. Unlike 
nonfluorine-containing allenyl sulfones, 1 reacted readily with 2 in ether at room temperature and unusual zwitterionic 
cycloadducts (3) were obtained in good yields due to the strong electron-withdrawing effect of perfluoroalkyl groups. The 
structure of 3 was characterized by spectral analyses and X-ray crystallography. 
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